
Referat af Generalforsamling 
Rødvig Vandværk 25. maj 2023 

Formand Anders Michael bød de i alt 14 fremmødte velkommen til generalforsamlingen.


Pkt 1. Valg af dirigent 
Formanden foreslog valg af Gerhart Naggert. Da der ikke var andre forslag blev Gerhart 
valgt med applaus.


Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var indkaldt den 12. maj. Vedtægterne 
foreskriver at indkaldelsen sker mindst 10 dage før generalforsamlingen.


Indkaldelsen er derfor rettidig og generalforsamlingen er hermed lovlig og 
beslutningsdygtig.


Der blev fremlagt to fuldmagter som blev godkendt af dirigenten.


Pkt. 2 Formandens beretning 
Formanden læste sin beretning op. Den er vedlagt dette referat. Generalforsamlingen tog 
formandens beretning til efterretning med applaus.


Pkt. 3 Revideret regnskab 
Formanden fremlagde det reviderede regnskab, som også var omdelt. Året 2022 viser en 
underdækning på 90.370 kr. Dette udgør godt 7% af den totale omsætning. En 
andelshaver spurgte til omkostningen til kalkknuser. Formanden oplyste, at kalkknuseren 
var blevet indkøbt over 5 år og at det opførte beløb er det sidste.

Generalforsamlingen godkendte det fremlagte regnskab for 2022.


Pkt. 4 Budget for det kommende år 2023 
Formanden fremlagde budgettet for 2023. I det uddelte materiale er udgifter til BNBO 
fejlagtigt opført både som indtægt og udgift. Det korrigerede budget er vedlagt dette 
referat. Da budgettet ikke skal godkendes af generalforsamlingen skal fremlæggelsen 
forstås som en information til generalforsamlingen. Formanden fortalte at budgettet var 
det bedste gæt og at man jo ville have lettere ved at budgettere de store udgifter, hvis 
man kendte dem på forhånd. Generalforsamligen nikkede til budgettet.


Pkt. 5 Forslag til takstblad 
Formanden fremlagde forslag til Takstblad for 2023. Eneste større ændring er udgiften til 
BNBO på 2,00 kr. pr. kubikmeter. Da vi ikke kender størrelsen på den erstatning vi skal 
yde lodsejerne ved boringerne er det et gæt. Generalforsamlingen tog det foreslåede 
takstblad til efterretning.


Pkt. 6 Valg af medlemmer og suppleant til bestyrelsen 
På valg fra bestyrelsen var Flemming Wyrtz, Anders Michael Larsen og Uffe Haugaard.


Flemming ønskede genvalg, hvorimod Anders og Uffe ikke ønskede genvalg. Udover 
Flemming ønskede Lars Heesche-Andersen og Torben Ravnshøj at stille op til 
bestyrelsen. Da der var tre pladser ledige blev alle tre valgt.




Dorte Henriksen ønskede ikke at genopstille som suppleant. Derimod ønskede Inge 
Alterskjær at stille op og da der ikke var andre blev han valgt.


Pkt. 7 Valg af bilagskontrollanter og suppleant 
Både Jørgen Hansen og Ulla Fischer ønskede genvalg og blev valgt uden modkandidater. 
“Ullas” mand blev valgt som suppleant.


Pkt. 8 Indkomne forslag. 
Ulla Fischer havde fremsendt et forslag til generalforsamlingen. Forslaget går ud på at 
lade bestyrelsen undersøge om det er en god ide at fremtidssikre Rødvig Vandværk ved 
at ansætte en driftsperson. Forslaget er vedlagt dette referat.


Generalforsamlingen vedtog forslaget med den ekstra tilføjelse at bestyrelsen skal 
fremlægge sin beslutning for generalforsamlingen inden, der kan sættes noget i værk.


Pkt. 9 Eventuelt 
Dirigenten afsluttede med at takke både Uffe og Anders for mange års godt arbejde og 
rettede en speciel tak til Anders’ formandsår.


Forsamlingen klappede og gik derefter over til mere uformelle detaljer.


Referent


Flemming Wyrtz




Formandens Beretning

v/ Rødvig vandværks ordinære generalforsamling d.25. maj 2023 på 
Harmonien.
 
 
I 2022 har vi haft 5 brud på ledningsnettet.
Vi har udpumpet 122194 m3 i 2022, i 2021 var der udpumpet 122153 m3. 
Vandspillet i 2022 har været 13647 m3, mod 2240 m3 i 2021. Dette svarer 
til et spild på 11,0 %, så en stor stigning, da spildet i 2021 var på 2,0 %. Vi 
har dog fundet tyveri af vand og vandmåler der var taget af. Samt før 
aflæsning måler der var itu og ikke kunne registrere vandforbrug, så her 
blev det et skøn.
Vi har fået tilgang af 10 nye forbruger i 2022. Her en halvering af 2021.
Vi har haft 22 hushandler inden for vores område i 2022, så kun en 1/3 
del af handlerne i 2021.
Vi har nu monteret elektroniske vandmålere hos alle vores forbrugere. Vi 
har skiftet et par stykker vi ikke kunne få forbindelse til. Så dejligt når vi 
laver årsaflæsning, at der ikke mere skal findes brønde og besøges 
forbrugere. Vi har også desværre forbrugere der intet gør ved vandspild, 
selv om vi har gjort opmærksom på vandspild, men her må vi sige pyt, for 
de betaler for spildt vand.
Vi har i årets løb fået taget vandprøver efter gældende regler. Der har ikke 
været nogle overskridelser i 2022 på vandprøverne. Vi kan meddele at vi 
ikke har problemer med de så kaldte Pfas stoffer.
Som fortalt ved generalforsamlingen 2021, ville vi renovere Boring 4, så vi 
kan trække på 4 boringer, dette er så blevet udskudt til i 2022. Vi har 
stadig ikke igangsat renovering af Boring 4. Dette grundet tiltag med nye 
beskyttelses områder omkring boringerne også kaldet BNBO.  Vi bruger 
stadig det lille Vandværk på Korsnæbsvejen, dette er i drift hver dag.
 
Vi er stadig ikke nået i mål med Boring 5 som ligger mellem 2 lodsejere på 
Thors Allé. Dette hegn har kostet en del arbejde og beskrivelse, mellem 
lodsejere, vandværket og kommunen. Vi valgte fra bestyrelsens side at få 
advokat bistand og dag dato er vi i mål med de 2 lodsejere. Alle 
involverede parter troede vi var i mål, da vi så forelægger dette for 
Kommunen, kommer der så en besked om at vandværket skal søge en 
dispensation, selv om det ikke er vandværket, der ønsker ændringer. 
Ansøgning blev sendt i oktober og den dag i dag venter vi stadig på svar.
Info 2022.
Regeringen vedtog i 2019 at drikkevandet skulle beskyttes mere end det 
er i dag. Man vedtog at der skulle laves BNBO over alle 



drikkevandsboringer. Det vil sige større områder hvor der ikke må sprøjtes 
fra landbruget side. Alle boringer er kortlagt og ud fra jordlag og 
tilstrømning med vand, er der indtegnet arealer der skal være sprøjtefri. 
Denne kortlægning har de enkelte kommuner stået for og så skal vi som 
vandværk ud og forhandler en erstatning med landmændene, for de 
arealer. I Rødvig vandværk drejer det sig 15,7 hektar jord.
Vi har holdt de 2 første møder med de berørte landmænd. Mellem vores 
møder, har vi været til et møde i vandrådet, hvor der var besøg af 
kommunen. Kommunen kunne så fortælle at miljøstyrelsen var ved at 
genberegne arealerne for vores BNBO. Disse er nu modtaget og sendt til 
vores berørte landmænd. Så nu kan der forhandles videre. Dette kræver 
en del arbejde, hvor der også fra bestyrelsens side, skal vurderes om der 
skal lukkes boringer. Så forbrugerne kan forvente at vandpriser vil stige, 
dette vil man kunne se på det nye takstblad, der gennemgås.
Vi har afholdt 4 bestyrelsesmøder. Haft et møde med de 4 store 
vandværker og da vil skulle mødes igen var der afbud fra 2 vandværker. 
Derefter er disse møder gået i stå, lidt ærgerligt, da det her var muligt at 
udveksle erfaringer. Håber på at disse kommer i gang igen. Vores 
vandråd i kommunen har holdt møder om BNBO hvor vi har deltaget. Der 
har været 2 møder med kommunen omkring BNBO.
 
Til slut vil jeg takke vores håndværkere, bestyrelsen, Sally og Erik 



Budget 2023 Budget 2022

Indtægter

Vandafgifter 1.350.000 1.350.000

Renteindtægter 10.000 10.000

BNBO 200.000

Indskud 0 20.000

I alt 1.560.000 1.380.000

Udgifter

Andel 120.000 100.000

Entreprenører 250.000 250.000

VVS 150.000 150.000

Vedligehold byen. 50.000 50.000

Vedligehold edb 30.000 30.000

Vedligehold 
boringer og 
vandværk

500.000 500.000

Ledningsnet 200.000 200.000

Lønninger 280.000 280.000

BNBO 200.000 -

Kontorets drift 158.000 65.000

Miljø udgifter 90.000 90.000

Afskrivninger 120.000 120.000

Indkøb målere 0 0

I alt 2.148.000 1.835.000

Årets resultat -588.000 -455.000



Forslag til fremtidssikring af Rødvig Vandværks fremtidige 
drift.

Jeg vil foreslå bestyrelsen at overveje konsekvenserne af at fortsætte, en 
interesse baseret og delvist løn betalt drift, frem for at betragte 
Vandværkets drift som påkrævet varetaget af en ansat medarbejder, som 
kan varetage alle lovpligtige,  vedligeholdsmæssige og drift 
planlægningsmæssige teoretiske som praktiske opgaver omkring 
vandværket.
Hvervet fordrer i øget omfang tid og uddannelse/viden, for at nå omkring 
alle nødvendige og lovbefalede opgaver.
Rettidigt at få tage stilling til om jobbet bør ændres fra at blive varetaget 
som delvist frivilligt arbejde, med en delvis betaling, til et fagligt 
professionelt betalt job, vil være en beslutning om fastholdelse af en 
sårbarhed på et følsomt forsyningsområde. Taktisk set vil man kunne 
forebygge overtagelsen af driften af et større selskab, hvis det ikke 
længere er muligt at finde personer der kan og vil stille op og dermed er 
det slut med at have indflydelse på udgiftsniveauet.
Mit forslag går på at bestyrelsen afklarer og tager stilling til 
konsekvenserne af at fastholde nuværende drift håndtering og hvis flere 
bestyrelsesmedlemmer trækker sig ved kommende generalforsamling, 
kan det med al fornuft taget i betragtning, være det rette tidspunkt at gøre 
op og stille forslag om at der slås en stilling op som Vandværks passer og 
driftleder af Rødvig Vandværk. (Som Anders måske kan have lyst til at 
søge?)
Ønsker bestyrelsen ikke at tage denne opgave på sig, vil jeg bede om at 
dette forslag betragtes som stillet til kommende generalforsamling og 
dermed kan tages til afstemning som en mulig opgave for den kommende 
bestyrelse.
Med venlig hilsen
Ulla Fischer
Tlf. 51928841


